
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 7. december 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

198 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 198:  

”Under henvisning til ministerens besvarelse af SUU, alm. del – spørgsmål 1572 

(2019-20) bedes ministeren oplyse, hvor langt ministeriet er i processen ift. udsving i 

medicinpriser m.m.?” 

 

Svar: 

Det er væsentligt at få afdækket fordele og ulemper ved forskellige modeller og me-

kanismer, der kan mindske generne for borgerne ved prishop.  

 

Under COVID-19 er det globale lægemiddelmarked blevet mere ustabilt end tidligere. 

Det er derfor en vigtigt prioritet for regeringen at sikre, at forsyningssikkerheden for 

lægemidler ikke påvirkes negativt af fremtidige tiltag, der kan mindske prishop. 

 

 

Med venlig hilsen 
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